
 

Protokoll 28.11.2019 
Styremøte i Øvre Pasvik nasjonalparkstyre / 

Báhčaveaji álbmotmeahccestivra 
 

 

 
Tidspunkt: Torsdag 28. november. Lunsj kl. 12.00, møte kl. 13.00-16.00 

Middag kl. 17.00-18.00. Møte med Rådgivende utvalg kl. 18.00-20.00 

Sted: Svanhovd 

 

TILSTEDE: 

Styret 

 

Kurt Wikan, styreleder 

Karine Emanuelsen, nestleder 

Knut Mortensen, styremedlem (fra kl. 

15.00) 

Cecilie Hansen, styremedlem 

 

 

 

 

 

 

 

Sekretariat: Rolf E. Sch. Kollstrøm, 
nasjonalparkforvalter 
 

 

Sak 25/2019 Åpning av møte, registrering og godkjenning 
a) Registrering av deltakere, beslutningsdyktighet, styret er beslutningsdyktig.  

b) Cecilie Hansen velges til å underskrive protokollen 

c) Innkalling og saksliste ble godkjent 

d) Protokoll fra styremøte 14.11 .2019 ble godkjent. 
 

 

Sak 26/2019 Orienteringssaker  
A. Årsrapport Øvre Pasvik nasjonalpark, SNO, tatt til orientering. 
B. Møte med Rådgivende utvalg etter styremøte, middag kl. 17.00 og 

møte kl. 18.00. Opplegget blir 1) Nytt siden sist og 2) Tema 50 års 
jubileum i 2020 

 

 

Sak 27/2019  Informasjonspunkt Gjøken, -avklaring med arkitekt. 

Nasjonalparkstyret møtte Tormod Amundsen fra Biotope arkitektene i Kirkenes 
den 6. november. Biotope presenterte en skisse på et nytt hovedbygg med 
utstillingsareal i 2. etasje, hvor Gjøkvannskoia (flyttes fra Gjøkvann) og 

Skogfosstua var integrert under samme tak. Nasjonalparkstyret har i etterkant i 
dialog med Besøkssenteret korrigert arkitektens utgangspunkt. Styret har sendt 

arkitekten et notat som klargjør at oppdraget skal foreslå enkle og funksjonelle 
løsninger knyttet til publikumsinformasjon (hovedsak lokalisert utendørs), 
parkering, rasteplass, toalett, grep for bruk og ivaretakelse av eksisterende 

tømmerbygg og Gjøkvannskoia som nytt hovedbygg innenfor rammen av 



 

Kolarctic PAN-prosjektet, Dette var grunnlaget for telefonmøte med Tormod 

Amundsen under styremøtet, hvor også Anne Wikan og Kjersti Wikan deltok fra 
Svanhovd/Besøkssenteret for ØPN. Under telefonmøtet ble det presisert behovet 

foren situasjonsplan og at konseptet fra Biotope måtte være dimensjonert i 
forhold til tilgjengelige midler i Kolarctic PAN. Det ble også diskutert samspillet 
mellom det fysiske arbeidet med bygningene og tunet (nasjonalparkstyrets 

ansvar) og utforming av publikumsinformasjon (Besøkssentrets ansvar).  Det ble 

avtalt et nytt fysisk møte med Tormod Amundsen i Kirkenes den 16.12.2019. 

Finnmark fylkeskommune foreslo i 2015 at eier (FeFo) av bygdetunet ved Gjøken 
burde søke Norsk Kulturminnefond om midler til å reparere de verneverdige 

byggene. Forvalter har tatt kontakt med FeFo for om mulig å etablere et 
partnerskap hvor FeFo søker slike midler. Etter 2020 løper for øvrig 

nasjonalparkstyrets opsjon ut, og da må styret etablere en festekontrakt for 

Infopunkt Gjøken. 

Vedtak 
Nasjonalparkstyret ønsker at Biotope-arkitektene justerer konseptet i forhold til 

innspillene fra styret, og har på plass en situasjonsplan og kostnadsoverslag til 
neste møte den 16.12.19.  

Styret ber forvalter arbeide videre med FeFo for å få på plass en søknad til Norsk 
kulturminnefond om støtte til istandsetting av de verneverdige byggene på 
Gjøken. 

 

Sak 28/2019  Bestillingsdialog, økonomi 2020: tiltaksmidler, 

driftsmidler styret og bestilling lokalt SNO 
 

Søknadsfrist om midler til Miljødirektoratet er 10.01.2020. Tiltakene det søkes om er i 

henhold til Besøksstrategien for Øvre Pasvik nasjonalpark og Øvre Pasvik 

landskapsvernområde.  

 

 

Vedtak tiltak –se tabell under 

Tiltak 2020 – 
jf. Besøksstrategi 

Kostnader Merknader 

Skilting og opprustning 
skogsbilveier; 

Grensefossveien og 
Sortbrysttjernveien 

 

100.000 Kontakt med Statens vegvesen for 
å få skiltet fra fylkesveg mot 

startpunkt og til 
Informasjonspunkt Gjøken, etter 

ny standard (egenandel). 

Utvikling av 

Informasjonspunkt 
Gjøkhotellet 

350.000 Restaurere de verneverdige 

byggene og prosjektere 
toalettbygg og rasteplass.  

Flytting av Gjøkvannskoia 
til infopunkt Gjøken som 
nytt hovedbygg 

400.000 Ivareta tømmerkassen, som 
integreres i nytt hovedbygg. 

Ved og gass åpne koier, 
ved til rasteplasser  

 25.000  

Tjenestekjøp lokal 

parkvokter (Lokalt SNO) 

 55.000 Arnstein Kalliainen 



 

Stikking skitrasé til 
Ellenvannskoia 

 10.000 Samarbeid med reinbeitedistrikt 
5A/C 

Markering av 50 års 
jubileum for Øvre Pasvik 

nasjonalpark 

150.000 Nasjonalparkstyret ønsker en 
rekke publikumsaktiviteter over 

året, med barn- og ungdom som 
viktig målgruppe. 

Prosjektere turveier og 
publikumsinformasjon til 

ildstedrekke fra 
mellomalder og spor etter 
2. verdenskrig. 

150.000 Samarbeid med arkeologer ved 
UiT, Norges arktiske universitet 

som kartlegger kulturhistorien i 
området. 

Tilrettelegge for padling i 
Pasvikelva, Øvre Pasvik 

landskapsvernområde 

 75.000 Utsettingsplass for kano/kajakk, 
tilrettelegge transport 

Hestefossdammen, prosjektere 
rasteplass med gapahuk og toalett 

Hemmingkoia, vedlikehold 
og reparasjon av 

oppsynshytte 

 100.000 Ny ytterkledning, diverse 
småreparasjoner. Behovsanalyse 

fra 2019. 

Fjerne piggtråd og 

bygningsrester 

  10.000 Landskapsvernområdet 

 
SUM kr 

 
1.425.000 

 

 

 

Vedtak  

Oppsyn og naturveiledning –bestilling av lokalt SNO 

 

1. Generelt oppsyn og vedlikehold av informasjonsplakater, friluftsmøbler 

mv.   

2. Prioritering av informasjon og veiledning i felt. Spesielt i forbindelse med 

arrangement under 50-års jubileet i 2020. 
3. Utkjøring av gass og ved til åpne koier og rasteplasser. 

4. Registrering av besøkende, med ferdselsteller i barmarksesongen. 
5. Overvåke rovfugl-lokaliteter i verneområdene. 
6. Rydde snø ved Gjøkhotellet (Arnstein Kalliainen) 

7. Fjerne piggtråd mv i Øvre Pasvik landskapsvernområde. 

 

Styrets driftsmidler 
For 2019 var driftstilskuddet på kr 250.000. Det endelige forbruket er ikke klart i 

skrivende stund. Imidlertid er det mulig at årets driftsbudsjett må skjøte på med 
prosjektmidler fra Kolarctic PAN-prosjektet, for inndekning av reise- og 

møtevirksomhet innen prosjektet. 
I 2020 vil det være behov for ekstra midler i forbindelse med opplæring av minst 
2 nye styremedlemmer og Miljødirektoratets landssamling for verneområdestyrer 

den 5-6. mai 2020 i Trondheim. I tillegg forventes høyt aktivitetsnivå fra 
nasjonalparkstyret i forbindelse med 50 års jubileum for Øvre Pasvik 

nasjonalpark i 2020, og arbeidet med å etablere Informasjonspunkt på Gjøken i 
Kolarctic PAN-prosjektet. I tillegg er det et høyt aktivitetsnivå i Pasvik-Enare 



 

trilaterale park, hvor nasjonalparkstyret representerer 2 av 3 verneområder på 

norsk side. 

Vedtak 
Øvre Pasvik nasjonalparkstyre søker om kr 350.000 i driftsmidler for 2020. 

 

 
Sak 29/2019 Markering av 50 års jubileum i 2020 

 

Vedtak 

Etter å ha drøftet markeringen av 50 års jubileet for Øvre Pasvik nasjonalpark i 

2020 med sitt Rådgivende utvalg i møter 26. mars og 28. november vil styret 

søke Klima- og Miljødepartementet om støtte til følgende tiltak: 

 

Forvalter utarbeider et budsjett i samråd med styreleder. 

 

 
 

 

_________________________ 



 

 

 

  

 Rett protokoll bekreftes: 

 

      

 

 

 

 

Kurt Wikan leder/ Sign.

__Sign.______

Cecilie Hansen


